



November & December 1974

## MUSEUM

In the museum the permanent display of Chinese antiquities remains unchanged except for the central area which will be used temporary for the following special display:-

### Selected Finds from the Han Tomb at Lei Cheng Uk (8th November - 18th December)

About 30 objects from those originally found in the Han Tomb at Lei Cheng Uk will be displayed in the City Museum & Art Gallery, together with illustrations and descriptions of the tomb structure and brick patterns. Since the discovery of the tomb in 1955 this is the first time that these finds, which are about 1,700 years old, have been displayed outside Lei Cheng Uk.

(The Tomb is at present temporarily closed to the public during restoration and redecoration work).

## ART GALLERY

### Collection of Contemporary Art (8th November - 8th December)

The City Museum & Art Gallery's collection of contemporary works of art has developed since it was last shown in our gallery. We shall be showing a cross-section of prints, drawings and paintings as well as sculpture, some of which has been recently acquired. Most are by Hong Kong artists but we also include work by overseas Chinese and visiting artists from abroad.

### Shelter Sketch Book - Drawings by Henry Moore 1940-1942 (13th December - 12th January)

We exhibit for the first time a facsimile of this famous series of drawings which are a remarkable war-time record by one of the world's leading sculptors.

### Forthcoming Exhibition:

#### Contemporary Hong Kong Art 1975

747 entries from 269 local artists have been received by the City Museum & Art Gallery. From these 176 were selected by the panel of judges for the above exhibition which will open on 31st January 1975. The selection was made by the following panel of judges:

Miss Bonnie Chan  
Mr. Chung Wah-nan  
Mr. H.G. Hollmann  
Mr. Lui Shou-kwan  
Mr. Clifford Shun Wah, and  
Mr. S.C. Chuang

Mr. S.C. Chuang and Mr. Lui Shou-kwan assisted in the selection of calligraphy and traditional Chinese ink paintings. Mr. John Warner, the Curator of the City Museum & Art Gallery was chairman of the panel.

## FILM PROGRAMME

- |     |                       |        |            |
|-----|-----------------------|--------|------------|
| (1) | The Painter Kandinsky | colour | 16 minutes |
| (2) | Paul Klee             | colour | 31 minutes |
| (3) | With Other Eyes       | colour | 15 minutes |

A film on 120 contemporary works of art from the United States and Europe

Date:  
Tuesday 29th November at 6 p.m.  
Wednesday 11th December at 3 p.m.  
Wednesday 18th December at 3 p.m.

Place: Lecture Room North, City Hall, High Block

Free admission tickets are obtainable from the City Museum & Art Gallery on the day of each film show.



一九七四年十一月及十二月

## 博物館

除置於博物館中間的陳列櫃將展出下列新內容外，其他陳列櫃將照常展出本館珍藏之歷代文物。

### 李鄭屋漢墓明器選展（十一月八日至十二月十八日）

香港博物美術館將自李鄭屋漢墓明器選出精品約三十件展出，並有圖文介紹墓室結構及墓磚花紋。自該墓於一九五五年發現以來，此為首次將該等有一千七百多年歷史之明器自漢墓移來港島方面展出。（因現進行裝修工作，漢墓暫停開放）

## 美術館

### 香港博物美術館珍藏之「當代藝術」（十一月八日至十二月八日）

香港博物美術館珍藏的當代藝術作品，自上次展出後，數量有所增加。本館展出之珍藏品將包括版畫、素描、繪畫及雕塑的部份內容。有些作品是新近購藏的。展品中本港藝術家的佳作佔大多數，但亦有中國海外藝術家及訪港藝術家的作品。

### 亨利摩爾之防空壕內素描 1940—1942（十二月十三日至一月十二日）

這一組極有歷史價值的素描複製品在本館展出乃屬首次，幅幅都是戰時防空壕內的情景，是世界著名雕塑家亨利摩爾的佳作。

## 展覽預告：

### 一九七五年當代香港藝術展

此次參加展覽的藝術家有二六九位，參展作品共七百四十七件。入選佳作則有一百七十六件。評選委員有

陳佩文女士  
莊申先生  
鍾華楠先生  
H. G. HOLLMANN 先生  
呂壽琨先生  
周國勝先生

書法及中國傳統水墨畫則由莊申、呂壽琨兩位先生協助評選。香港博物美術館館長約翰·溫訥為評選委員會主席。

## 電影節目

- |          |    |      |
|----------|----|------|
| 1. 康定斯基  | 彩色 | 十六分鐘 |
| 2. 保羅·克利 | 彩色 | 卅一分鐘 |
| 3. 歐美名畫  | 彩色 | 十五分鐘 |

這部片介紹歐美名畫一百二十幀。

日期：十一月二十九日	星期二	下午六時正
十二月十一日	星期三	下午三時正
十二月十八日	星期三	下午三時正

地點：大會堂高座北演講室

每場免費入場券即於當日在香港博物美術館派發。